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Bestyrelsesmøde i Fotoklubben Focus 
Dato: 18. juni 2018 kl. 19.00 hos Bo Rasmussen 

Referat nr:  2018-04 

Deltagere:  Henning Gade Sørensen, Karsten Pedersen, Poul Erik Feldt 

Suppleanter: Kjeld Leon Kjeldsen 

Webmaster: Bo Rasmussen 

22. maj: Henning Gade Sørensen, Karsten Pedersen, Carsten Kidmose, Jane Gilby 

Fraværende: Jane Gilby, Carsten Kidmose 

Dagsorden: 

1 Godkendelse af seneste referat 
Bestyrelsesmøde 2018-031. maj 2018 kl. 19.00 hos Bo Rasmussen 

og 22. maj 2018 i klubben 

Godkendt. 

2 Formanden orienterer 
Hovedemnet var opfølgning på medlemsmøde om strategi afholdt 24. maj 2018. 

2.1 Opfølgning på strategimøde 

Bestyrelsen gennemgik Powerpoint præsentation fra Medlemsmødet og drøftede de udsagn, der var 

kommet mødet. Jens Thybo havde taget notater. 

Powerpoint præsentationen lægges på hjemmesiden. 

Aftenen var opdelt i 5 hovedemner med henblik på at komme hele vejen rundt om klubbens samlede 

virke og interesser. 

2.1.1 Hvem er vi – og klubben 

Klubben bør styrke fællesskabet og være til inspiration, hjælpe med problemknusning. 

Alle bør yde en indsats efter evne – giver bedre udbytte og glæde. 

Vi behøver ikke stræbe efter fælere medlemmer, men alle nye er velkomne.  

2.1.2 Klubbens økonomi og praktik 

Skal vi fortsat være medlem af SDF som klub. Mange meninger og flere muligheder for tilpasning. 

SDF medlemskabet betyder meget for klubben økonomisk. 

Kontingentniveau synes passende. 



 

Bestyrelsesmøde 2018-04 18062018   2 

2.1.3 Klubaktiviteter internt 

Interesse for billedkritk/analyse og -vejledning op mod eksterne konkurrencer, SDF og Jyske. Sættes 

på klubprogrammet. 

Bestyrelsen besluttede: 

Der indføres ”Månedens billede”, som på forhånd sendes til et-to medlemmer, der udvælger de 5 

bedste. Vil forhåbentlig give mere bredde i afleveringer.  

Vises den 1. torsdag i måneden i begyndelsen af mødet – varighed maks. 30 minutter. 

Billederne skal være taget siden sidst. 

Bestyrelsen besluttede: 

På hvert klubmøde afsættes de første 15 minutter til ordet frit for medlemmer og til at vise billeder 

fra ugens løb. 

Bestyrelsen besluttede: 

I de 3 digitale klubkonkurrencer skal der gives mulighed for også at tilmelde billeder, der har været 

indsendt til en ekstern konkurrence samme år. Indsættes i regelsættet. 

”Nørdeaften” 2. tirsdag i måneden fortsættes. 

Der blev vist interesse for ”at se hinandens billeder”, billedkritik og -analyse i forskellige variationer. 

På mødet påtog Lars Bay, Linda Weng og Jens Thybo at skrive / redigere beskrivelse af, hvordan bil-

ledkritik skal udøves. 

Personlige præsentationer fortsættes. 

2.1.4 Forhold til omverdenen 

Hjemmeside og Facebook side blev drøftet. Hjemmesiden bruges iflg. Bo ikke så meget, men Face-

book siden gør i højere grad. Da Facebook siden er intern og lukket, kan hjemmesiden ikke undvæ-

res. Ikke alle er på Facebook. 

Udstillinger fortsættes, p.t. Scandic og Kiropraktorer. Interesse for at ise billedserier på skærme på 

biblioteket. Vi har kontakt. 

2.1.5 Udadvendte og udadfarende aktiviteter 

De to årlige weekend ture er populære og en stor succes og fortsættes. 

Der er interesse for både kortere fælles ture, f.eks. street foto i Aarhus, men også for længere rejser. 

Kan evt. arrangeres i et samarbejde med andre fotoklubber. 

Samarbejde med andre klubber kan desuden være om eksterne foredrag eller andet. 

2.2 Diverse 

• Kommentarer og opdatering af billeder m.v. på hjemmesiden drøftet. 

• Billedsekretærens data sættes også på hjemmesiden 

• Der skal findes Dommere til Psykiatriens hus. Se særskilt mail. 

• Næste runde af DigitalBilledBattle er igangsat. Emnet er bevægelse. Se særskilt mail. 
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3 Kassereren orienterer 

3.1 Nye medlemmer 

Der er 48 betalende medlemmer af klubben, 1. halvår af 2018 plus 2 nye siden, så nu 50 medlemmer. 

Ingen restancer p.t. 

4 Webmaster orienterer 
Bo orienterede om de løbende opdateringer og tilretninger, der foretages. 

Vi har været udsat for, at mails til ”alle” ikke sendes. Bo har haft kontakt med udbyder, der henviser 

til, TDC opfatter mails til så mange som spam, og at vi skal anvende en anden teknik. Bøvl. 

Nu virker ”alle” igen. 

5 Billedsekretær orienterer 
Dommere fra Fjends Fotoklub i Viborg gennemgik resultat af 2. Klub torsdag den 7. juni. 

Resultatet opdateres på hjemmesiden. 

6 Nyt fra grupper og udvalg 
Ikke noget nyt. 

7 Klubprogram og aktiviteter 

7.1 Klubprogram for 2018 

Der blev arbejdet videre med udfyldelse af klubprogrammet for efteråret 2018, og vi har nu program 

for 3. kvartal. 

Det blev aftalt, at vi overordnet set kan køre videre med princippet om at behandle større faglige em-

ner over tre klubmøder, en teoretisk gennemgang, udførelse i praksis og gennemgang og kritik af re-

sultatet. 

Der arbejdes med at få flere medlemmer til holde en aften med personlig præsentation. 

8 Eventuelt 
Intet. 

Mødet sluttet kl. 23. 

Officielt referat hertil 
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9 Punkter (udenfor det officielle referat) til drøftelse 

9.1 Ideer til klubprogram 

• Se alle kiropraktor billeder. (Lars Bay) 

• Se alle Scandic billeder, måske også dem, der ikke blev udvalgt med foreslået (Lars Bay) 

• Farvestyring og print. Martin Dahl Ovesen har givet tilsagn men blev forhindret, tages op 

igen. 

• Fototeknik ved eksempler, f.eks. blænde/tid/ISO/dybdeskarphed, valg af brændvidde. Ek-

sempler på forskelle og virkninger i forskellige situationer. ”Hvordan fotograferer jeg” 

• Grundlæggende opsætning af LR og PS. Finde rundt i indstillinger. Muligheder og faldgruber. 

Flemming Thorsager har tilbudt at holde kursus i LR. Udsættes til efter sommeferien. 

Ikke det samme som farvestyring og print. 

• Redigering i PS og LR. Et/flere medlemmers eksempler på metoder til opnåelse af ønskede 

virkninger. 

• Eksterne foredrag: 

o Isabelle Curdes, analoge billeder. Kunstfotograf. (Jane har kontakt) 

• Tur med besøg hos Jane (halvdags) i Vrads bl.a. med nye gedekid. Jane inviterer selv på et 

passende tidspunkt i foråret. 

• Billedsyn og inspiration med elever fra Medieskolerne. Er aftalt, men de blev forhindret af 

sygdom. Kontaktes igen til efteråret. 

• Udflugt under ledelse af Jan Kjærgaard, kombineret med fototur. 

• Udflugt til eks. Aarhus for Street fotografering. 

• Udflugt til grusgrave i Addit. Kontakt Morten Kirkegaard. 

• Compose gruppen fortæller. 

9.1.1 Ideer til klubprogram – personlige præsentationer 

• Jørgen Werner Jensen – har meldt sig for længe siden, aftales 

• Kim Bækgaard – har meldt sig 

• Per Hallum, mange naturbilleder og guld ved Den Nationale 2017 

• Linda Weng – har et rigtig godt blik for motiver, beskæring og redigeringsmuligheder, herun-

der compose. Aftalt til 6.09. 

• Jane – har meldt sig. Aftalt til 9.08. 

10 To do punkter 
 

Emne Ansvarlig Deadline Done 

    

    

    

 


